
ÒMolta gent nom�s demana que se l'escoltiÓ

ÒLa situaci� social s'ha agreujat al llarg d'aquest any; a Llagostera i a tot arreuÓ

ÒEns preocupa molt ajudar les fam�lies que perden el seu habitatge perqu� en trobin un

altre d'assequibleÓ

Foto: J.N.

Arran de les eleccions municipals del 2011, el grup municipal de CiU

de Llagostera va gaireb� duplicar el nombre de regidors, passant

de sis a onze, dels tretze possibles.

Com valora aquest primer any del nou mandat?Pel que fa a la feina

que hem pogut fer, molt positivament, per� pel que fa a la situaci�

econ�mica i social general, ha estat un any molt i molt

complicat.Durant la campanya electoral va dir que l'atenci� a les

persones seria la prioritat. S'han incrementat les necessitats

socials, en el municipi, respecte a les que hi havia anteriorment?La

situaci� s'ha agreujat, per� no nom�s a Llagostera, sin� a tot

arreu.Quines mesures han endegat?Mirem de fer front a les noves

dif icultats que es van presentant i estar m�s a prop que mai de les

persones. Per exemple, hem creat beques per a l'adquisici� de

llibres, hem millorat les instalálacions del local de C�ritas, que �s

municipal, i si es pot, mirem d'obtenir m�s recursos per atendre les

fam�lies.Com?Per exemple, duent a terme idees imaginatives com

ara la barra solid�ria que vam fer durant la festa major i que va

servir per recaptar uns 7.600 euros. S'han destinat �ntegrament a

diversos programes de serveis socials del municipi. A vegades,

moltes persones l'�nic que volen �s que se les escolti. Poder-se

desfogar. Intento atendre'ls com es mereixen. Entenc que aquesta proximitat forma par t de la meva feina com a

alcalde.Quantes persones atenen actualment al banc d'aliments?En aquests moments estem atenent unes 130

fam�lies, que en s�n moltes.Quins s�n els colálectius que m�s ho pateixen?Hi ha moltes persones d'origen

immigrat que estaven al sector de la construcci� i que amb la crisi es van quedar sense feina. Molts comptaven

amb el PIRMI i ara tenen dif icultats per cobrar-lo. Per� de dif icultats en passa molta altra gent, com per exemple

els joves. I no tothom que t� necessitats va a C�ritas. Hi ha un efecte molt gran de solidaritat familiar. Moltes

fam�lies ajuden els seus f ills a arribar a f inal de mes.Darrerament, han elaborat el pla local de joventut per

facilitar l'acc�s a l'habitatge i a una feina als joves.S�. Fem cursos de formaci� per intentar facilitar la seva

inserci� al mercat laboral. Tot i aix�, els joves, tant amb formaci� com sense, tenen moltes dif icultats per trobar

feina i hi ha molt des�nim. El que fem �s intentar ajudar-los tant com podem en aquests moments tan

complicats.A l'inici del mandat, va dir que parlaria amb les entitats banc�ries per mirar de resoldre alguns dels

problemes relacionats amb l'habitatge que pateixen molts ciutadans.Efectivament. En aquesta situaci�, s'hi

troben joves i no tan joves. Vam iniciar una roda de reunions amb les entitats banc�ries en dos sentits: primer,

intentar aconseguir lloguers tous amb opci� de compra per a pisos que estan desocupats. I segon, que

f lexibilitzin les f�rmules de pagament per ajudar aquelles persones que passen problemes per poder fer front als

seus cr�dits.I qu� li diuen?Garanteixen que abans d'arribar a executar desnonaments es busquen totes les

alternatives possibles. En cas

de desnonament, a l'Ajuntament ens preocupa molt ajudar la fam�lia a trobar una casa adequada a les seves



necessitats i possibilitats. No deixem de treballar dins les capacitats de l'Ajuntament per ajudar les fam�lies que

per desgr�cia es troben amb aquestes dif icultats.Des de fa uns mesos funciona el nou tanatori, un equipament

que tothom estava d'acord que feia molta falta per� que va generar una cer ta pol�mica per la seva ubicaci� dins

el cementiri i pel sistema de gesti�.Feia molta falta aquest equipament i nom�s podem fer una valoraci� molt

positiva de com funciona actualment.Es va fer una concessi� administrativa.Ens sembla la millor soluci�. D'una

banda donem feina a una empresa. De l'altra, la concessi� administrativa estalvia molts diners a l'Ajuntament. I

el m�s impor tant de tot: el que era un servei molt precari, ara �s de qualitat.I la ubicaci�?Miro de fer costat a les

fam�lies que per desgr�cia passen tr�ngol d'una defunci�. I des de que existeix el tanatori nou, no he sentit m�s

que comentaris positius per l'equipament i el lloc on est�. Aix� que si som honestos les valoracions que podem

fer nom�s poden ser positives.Parlant d'equipaments, tamb� ha generat una cer ta pol�mica que en un context

de crisi econ�mica estiguin fent unes pistes de p�del?S'ha criticat que les fem sense demanar l'opini� de la gent.

He de dir que les pistes de p�del, juntament amb la de patinatge, estaven dins el nostre programa electoral i s'hi

va incloure precisament perqu� va ser una petici� de la gent durant el proc�s par ticipatiu que vam fer per

elaborar el programa. Es pot ser m�s par ticipatiu?Per� no em negar� que en moments de crisi potser �s una

despesa prescindible.Les pistes es fan amb una concessi� administrativa tamb� i el cost per a l'Ajuntament �s

nom�s la cessi� dels terrenys, ja que l'empresa s'encarrega de la seva construcci�. Llagostera guanya un servei

m�s a les instalálacions espor tives, i a canvi l'empresa el podr� gestionar durant vint-i-cinc anys per recuperar la

inversi� que hi ha fet.La U.E. Llagostera est� a segona divisi� B de futbol. Quants diners costa al consistori?La

U.E. Llagostera ha fet una gran tasca promocional del municipi, amb bons resultats espor tius, i han tingut un

compor tament exemplar per tot arreu on han anat. El cost per a l'ajuntament ha estat m�nim. Hem continuat fent

el que ja es feia: pagar la llum, l'aigua, el conserge... S'han fet millores, en par t f inan�ades per altres

administracions, i algunes reformes per adaptar-nos a les exig�ncies de la federaci�. No cal oblidar, a m�s, que

les instalálacions no nom�s les fa servir l'equip professional, sin� que hi ha molta mainada i joves llagosterencs

que tamb� en fan �s.Una altra de les inversions impor tants en equipaments �s a Can Caciques, on estan fent el

futur centre d'interpretaci� de la hist�ria de Llagostera.Se n'ha executat una par t i intentarem continuar aquest

mateix any perqu� tenim el f inan�ament per fer-ho. PUOSC, Diputaci� i Feder apor ten diners per fer-lo. Al f inal, al

consistori li costar� entre quaranta i cinquanta mil euros.Quina �s la situaci� econ�mica de les arques

municipals?Si les coses es continuen fent ben fetes i els diners que les altres administracions tenen

compromesos arriben, podem dir que �s bona. Ho diem, per�, amb molta prud�ncia, perqu� cal que la

Generalitat, l'Estat... compleixin els compromisos adquirits. Si no v�nen, podem tenir problemes.Quins terminis

de pagament t� el consistori actualment?Paguem les factures a trenta dies de la data de la factura. Sempre que

la factura sigui correcta, �s clar.Amb d'altres ajuntaments estan treballant per crear economies d'escala, de

moment en temes energ�tics.Exactament. Cada cop �s m�s clar que aquest �s el cam�. Hem de sumar esfor�os

entre els ajuntaments per comprar junts el que necessitem i mancomunar serveis. Aix� permet optimitzar

recursos.Una de les inversions del programa que de moment continua encallada �s la reforma dels carrers

Panedes i Camprodon.�s un d�f icit que ja podem qualif icar d'hist�ric. �s una obra que s'ha de fer ara i aix� ho

hem demanat i ho continuem demanant a la Generalitat. Nosaltres tenim els diners necessaris per fer la nostra

par t, per� cal que la Generalitat compleixi amb els seus compromisos i no endarrereixi m�s aquesta reforma. �s

urgent.Llagostera t� molta massa boscosa i des de la nevada del 2010 vost� ha aler tat que l'estat dels boscos

�s preocupant. Ha millorat?No. El 2010 els boscos van quedar molt malament i actualment la situaci� �s molt

preocupant. Tot est� molt sec i �s aut�ntica p�lvora. Es va fer una crida a netejar les parceláles per� no tothom

ho va fer ni les ajudes van ser suf icients perqu� tothom s'hi pogu�s acollir. S'hauria d'haver donat continu�tat als

programes de neteja de boscos.Quina mena de programes?Doncs, per exemple, les brigades del SOC que van

fer neteja des de la carretera cap a dins a bosc. S'haurien d'haver trobat f�rmules perqu� aquest programa

hagu�s continuat. I tamb� ampliar les l�nies d'ajut als propietaris, ja fos en forma de diners o de personal. I no

s'ha fet.Els mesos m�s complicats de l'estiu han passat sense cap foc remarcable al municipi, per� al mar� van

patir un incendi.Es va iniciar al terme de Santa Cristina i el vent el va du cap a l'abocador de Solius. M�s enll� de

les instalálacions, ens va preocupar molt la urbanitzaci� de Fontbona. Si es perd massa forestal sap molt greu,

per� el risc de danys personals, evidentment, �s molt m�s terrible. Hem d'agrair la feina que van fer bombers,



ADF, forestals i voluntaris. Va ser fabulosa.
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